
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

40. Týždeň 

Pondelok 30.9. : 

V pondelok som mal viac menej administratívnu prácu, ktorú bolo 

treba spraviť začiatkom týždňa a nezniesla odklad. 

V pondelok som bol zaniesť podklady pre spoločný obecný úrad v  

Turčianskych Tepliciach, ktoré sme zhromaždili a bolo potrebné ich 

zaniesť na spracovanie. 

Poobede som mal ešte stretnutie s komisiou Životného prostredia, kde 

sme riešili veci na piatkové zasadnutie obecného zastupiteľstva. Prišli 

tam nejaké nové žiadosti na prenájom a komisia k tomu zaujala 

zamietavý postoj.  

Utorok 1.10. : 

V utorok som mal doobeda telefonát s kronikárkou obce, nakoľko 

jeden poslanec chcel informácie o poslednej kronike a overoval som si 

u nej postupy ako presne sa kronika tvorila a aké sú postupy. Treba 

dodať, že kronikárka je od minulého roka nová a schvaľovali ju 

samozrejme poslanci a aj písanie kroniky má svoje postupy a pravidlá. 

Práve preto, a bolo to dlhodobo plánované, pôjde kronikárka na 

školenie do Žiliny a tam dostane všetky presné informácie, ako to má 

byť a čo by tam nesmelo chýbať a možno aj čo tam byť nemá.  

V utorok som bol aj v budove školy, kde sa pokazila tlačiareň a bolo 

potrebné doriešiť aj iné veci.  

 

Streda 2.10: 

V stredu som mal v kancelárii samé návštevy až do neskorého obeda. 

Hneď ráno som mal stretnutie s kronikárkou obce, kde sme preberali 

fyzicky zapísanú kroniku obce. Kroniku som okrem iného aj fyzicky 

podpísal, tak ako sa to patrí a ako to bolo zvykom v minulosti. 



Preberali sme aj nedávne výročie masakru a jeho program, nakoľko si 

niektorí bývalí spoluobčania pýtali môj prejav, ktorý som mal pri 

masovom hrobe. V každom prípade to bola veľmi produktívna debata 

a veľa som sa aj ja dozvedel z minulosti, aj ohľadom obidvoch 

masových hrobov. Jeden je u nás pri Rovnej hore a druhý, kde sú 

pozostatky partizánov a je v katastrálnom území obce Horná Štubňa. 

Doobeda som mal dlhodobo dohodnuté stretnutie s predstaviteľom 

firmy, ktorá robí projekty pre zelené energie podporené 

z Enviromentálneho fondu. Toto opatrenie by bolo financované za 

pomoci úveru z Envirofondu na splatnosť 15 rokov s úrokovou sadzbou 

0,01 %. Splátka by vychádzala okolo 230 eur na mesiac. Fotovoltika by 

sa vybudovala na obecnom dome a zahrňovala by aj batériové 

úložisko, z ktorého by bolo možné napájať aj verejné osvetlenie. Bude 

to predmetom schválenia obecným zastupiteľstvom a potom môžeme 

konať.  

V stredu som mal aj stretnutie s pracovníčkou firmy Kinet, ktorá 

prevádzkuje optický internet v našej obci. Mali sme dlhý rozhovor 

ohľadom možnosti pre občanov a aj zamestnancov obce, vrátane 

organizácii ako sú futbalisti, hasiči, klub dôchodcov a iné. Pri 

príležitosti návštevy zamestnankyne firmy som jej ponúkol aj možnosť 

finančne podporiť futbalistov ako sponzorský príspevok za logo na 

drese. Tento rok už nie je priestor pre sponzorský príspevok, ale ďalší 

ročník by mohol byť štedrý, najmä pre mladých futbalistov, ktorých 

koncept sa zdal firme veľmi dobrý.  

Poobede som mal ešte dlhý telefonát s pani, ktorá je rodinou od pána 

Štrica, ktorá mi ďakovala za dôstojný priebeh celého spomienkového 

aktu a pýtala sa ma na nové informácie, ktoré sa ku nej dostali. 

Nemôžem vravieť podrobnosti, ale dozvedel som sa mnoho informácii 

aj nepríjemných, ktoré sa ani dnes nemôžu hovoriť nahlas. V každom 

prípade som rád za mnoho osobných informácii a aj detaily o jej 

rodine, ktorá v kritickej chvíli zachránila mnoho ľudí a málo sa o tom 

hovorí. Určite príde čas, keď sa stretneme osobne a dohodneme si ako 

si pripomenúť aj hrdinské činy v ťažkých časoch.   



Štvrtok 3.10: 

Vo štvrtok zamestnanec obce pokračoval v oprave mulčovača, ktorý je 

v stave v akom je a treba ho po sezóne zase zreparovať.  

Vo štvrtok bola ekonómka obce spolu s hlavnou kontrolórkou obce 

v Martine na školení ohľadom nového spôsobu financovania 

materských škôl. 

Vo Štvrtok nakoľko bol nestránkový deň sme využili situáciu na to, aby 

sme nachystali podklady pre piatkové obecné zastupiteľstvo. Bolo 

toho veľa a bolo potrebné to spraviť poctivo. 

 

Piatok 4.10.: 

V piatok sa pripravovali veci na zastupiteľstvo o ktorom poviem viac 

v slove na záver. 

Zamestnanec obce pomáhal pri betónovaní stropu, ktorý bol 

poškodený. Zabetónovalo sa to pomocou mixer pumpy a dopadlo to 

podľa mňa veľmi dobre.  

Zastupiteľstvo bolo ukončením pracovného týždňa a začalo sa o 16:30 

a skončilo sa až po deviatej hodine.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Slovo na záver: 

 

V piatok bolo dlho očakávané verejné zasadnutie obecného 

zastupiteľstva.  

Na začiatku som nastavil dve kamery, aby sa nestalo to čo minule, keď 

na hlavnej kamere chýbal zvuk. Plne boli nabité externé mikrofóny a aj 

telefón v rohu miestnosti. Ako som na konci zastupiteľstva zistil, hneď 

na začiatku sa doteraz neznámym spôsobom vyplo nahrávanie 

telefónu v rohu miestnosti a nenahralo sa teda úplne nič. Predná 

kamera na mojom stole mala nahraté niečo vyše hodiny a pol a potom 

sa vybila. Druhý telefón, ktorý som dal rovnako na môj stôl ku počítaču 

keď som videl, že prvý sa vybil, tak ani ten nevydržal do konca a došla 

pre zmenu pamäť.  

Veľmi ma mrzí, že práve toto zastupiteľstvo nie je zaznamenané na 

video zázname a nemôže si hocikto pozrieť jeho priebeh.  

V každom prípade by som chcel vyzdvihnúť to, že poslanci schváli 

všetky body programu. Veľmi ma teší, že sa schválil projekt „Sklenenej 

cesty“ a zapojenie sa obce do obnovy budovy obecného úradu.  

Čo ma neteší je atmosféra najmä na konci zastupiteľstva, kde to bolo 

miestami až konfrontačné a úplne zbytočne ale nechcel som skoro 

ukončovať diskusiu aby som zase o sebe nečítal ako bránim „diskusii“. 

Vysvetľovali sa veci, ktoré už boli vysvetlené viackrát a mne sa vyčítali 

veci, ktoré sa dali vysvetliť veľmi jednoducho, ale ľudské povahy sme 

rôzne a ja si nechcem hladkať svoje ego, nakoľko aj ja robím chyby ako 

každý normálny človek. V každom prípade verím, že každému jednému 

z poslancov, rovnako ako mne, ide o dobro dediny a tomu musíme 

prispôsobiť všetko, vrátane zabudnutia na osobný spor a sústredenie 

sa na vec, ktorú chceme riešiť.  



Ja osobne sa snažím o to, aby som mal korektný vzťah s každým jedným 

poslancom a aj keď to niekedy medzi niektorými z nás iskrí, myslím si, 

že diskusia prebieha v rámci slušnosti. To je rozdielnosť a pluralita 

názorov, ktorá je v demokratickej spoločnosti potrebná a úplne 

nenahraditeľná na napredovanie celej spoločnosti. Pre dobro obce 

komunikujem s každým, keď sa to týka obce a zlepšenia života pre 

všetkých. Základom dobrej spolupráce aj do budúcna, je dodržiavanie 

pravidiel a to bez ohľadu na to, či sa to niekomu páči alebo nie.  

Do budúcna sa budem aj ja snažiť, aby som možno veci viac 

odkomunikoval a ohľadom neštastného záberu, ktorý sa nenahral na 

budúce zastupiteľstvo, dám ešte jednu kameru a pripravím sa na dlhšie 

zastupiteľstvo aj keď dúfam, že už také dlhé nebude.  

Na úplný záver by som ešte chcel dodať, že som sa dozvedel informáciu 

o tom, ako vyšiel ďalší článok nášho „obecného spisovateľa“ a keď som 

sa pýtal ľudí, ktorí ho čítali o čom zhruba je, tak som vedel, že pre moju 

psychohygienu ho nejdem ani čítať.  

Rozhodol som sa tak už neprečítať druhý článok po sebe a myslím, že 

som o nič neprišiel, lebo by som sa tam dozvedel len kopu vecí, ktoré 

sú názorom a spojením autorov s cieľom vyvolať senzáciu a pošpiniť 

moje meno. Pýtam sa sám seba, nie sú tam náhodou presne popísané 

manipulatívne techniky a špekulácie ľudí, ktorí sa tvária, že im ide o 

dobro veci ? Keď ide o právo využívať štátne orgány na kontrolu, tak 

len niekto ma právo a keď ho využije niekto iný na očistenie mena tak 

ide o pomstu ?  

Odpoveď nech si dá každý, kto chce poznať celú vec a nie čiastkové 

senzácie a prekrútené veci ktoré sa následne vydávajú za fakty alebo 

„názor“. 

 

 

 



 

 

 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     7.10.2024 


